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Най-големият бизнес университет ще продължава да 
бъде лидер в дигиталната сфера и вече със сериозен залог 
за лидерство и в киберсигурността. Отговорностите 
на доц. Кирилов включват дирекция „Информационни 
технологии“ и „Тестови център“, като втората има 
ангажименти за управление и поддържане на цялата 
ИТ инфраструктура на УНСС, както и обслужването 
на всички дигитализирани процеси и дигитални услуги. 
Инфраструктурата включва сървърни помещения, де-
сетки сървъри, вътрешна мрежа на УНСС, Wi-Fi мрежа 
в учебните зали, над 3000 компютъра и комуникационни 
устройства. Служителите от дирекцията отговарят за 
поддържането на обучението в електронна среда, няколко 
десетки софтуерни приложения и множество услуги. 

Доц. Кирилов, с какво конкретно бихте допринесли като 
заместник-ректор в университета?

– Виждам възможности за принос по отношение 
запазване и надграждане на постигнатото в направ-
ление дигитализация. Нашият университет е водещ 
и следва да продължава да бъде водещ дигитален уни-
верситет в България. Това изисква строга дисци-
плина, много работа, професионални умения 
и отговорност към всички процеси, сис-
теми и хора, работещи в различните 
структурни звена. Ще се стремя да 
поддържам технологичното лидер-
ство на УНСС с особен акцент върху 
съвременните предизвикателства в 
областта на киберсигурността. На-
шата организация следва по еднозна-
чен начин да гарантира спазването 
на всички законови постановки и 
добри практики в тази област, в 
пълно съответствие със светов-
ните стандарти за сигурност. 

Какви са ефектите от пандемията 
за дигитализацията на универси-
тета?

– Пандемията оставя сери-
озен белег върху сферата на 
образованието. Много процеси, 
подходи и обичайни начини за 
извършване на дейностите се 
промениха. Изискваше се тази 
промяна да бъде направена 
бързо, в интерес най-вече на 
студентите. Сега предстои 
период, в който следва да 
направим равносметка дали 
са избрани най-правилните 
технологични подходи, да 
огледаме нашата техни-
ческа инфраструктура 
и да я подобрим, да пре-
гледаме проблемите на 
сигурността и др. Това, 
че УНСС влезе в пандеми-
ята с много добро ниво на 
дигитализиране на дей-
ността, много помогна 
да се справим с текущи-
те предизвикателства. 
Това обаче по никакъв 
начин не следва да ни дава 
спокойствие, а трябва 

Очаквам след 5 години  
да продължим  
да сме технологичен лидер

Новият заместник-ректор по дигитализация и киберсигурност доц. д-р Росен Кирилов:

да повиши нашата мотивация да усъвършенстваме 
всички наши системи и процеси, защото промените 
продължават.
Зачестяват ли кибератаките към университета с диги-
тализацията му?

– Кибератаките към всички организации в световен 
мащаб зачестяват. Няма как нашият университет да 
бъде изключение. Поради тези причини ние вече пред-
приемаме сериозно осъвременяване на нормативната 
документация, процедури и правила в областта на 
сигурността. Наред с това сме в процес на внедря-
ване на редица хардуерни и софтуерни средства и 
механизми, с които да гарантираме предприемането 
на максимални мерки по отношение на киберсигур-
ността. Очакванията са тези мерки да продължават 
през цялата 2022 г.

Предстоят ли нови онлайн услуги за студентите на 
университета?

– Наложително е да има нови и модерни услуги за 
студентите. През следващите месеци на нас ни пред-
стоят сериозни дискусии относно приоритетните 
задачи в тази област. Поради това ще спомена само 
три от тях, които се надявам да са факт в най-скоро 
време. На първо място, пандемията промени в значи-
телна степен световното производство и пазар на 
компютърна техника, чипове, пластики за карти и 
компоненти. От друга страна, изискванията и очак-
ванията на студентите са в посока смартфонът да 
бъде основно средство за комуникация и идентифи-
кация. Всичко това налага ние да положим максимални 
усилия и от началото на учебната 2022/2023 г. да пред-

ложим за всички новоприети студенти изцяло 
дигитална студентска книжка в теле-

фона с пълната функционалност 
на действащите електронни 

студентски книжки. 
На второ място, в про-

цес сме на създаване на 
нова версия на системата 
web student, позволяваща 
по-голяма функционал-
ност и предлагана като 
мобилно приложение за 
всички студенти от 
УНСС. На трето мяс-
то, през следващите 
седмици ще започнем 
изграждането на нов 
сайт на поделение 
„Студентски сто-
лове и общежития“, 
който е очакван и 
крайно необходим, 
за да бъдат студен-
тите максимално 
информирани. Очак-
ваме стратегията 
за дигитализация, 
по която се работи 
активно, също да 
зададе основните 
направления, в кои-
то следва да се раз-
виват онлайн услу-
гите за студентите 
и работата в тази 
посока ще продължи.

За постигането на 
всичко това обаче са 
необходими сериозни 
инвестиции, особено 
в сферата на човешкия 
капитал. „Убеден съм, 

че ако всички заедно 
полагаме усилия в тази 
посока, резултатите 

ще бъдат постигнати“, 
вярва доц. Кирилов. 

НЕДЕЛИНА ПЕНЧЕВА 

Университетът  ще продължи  
да предлага на студентите  

най-високо качество на образование и 
дигитализации с наличието на модерна 

техническа инфраструктура


